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Cztery dobre powody, dla których nie można bić dzieci 

Zbliża się koniec roku. To czas, w którym dziecko przynosi do domu informacje o 

końcowych ocenach podsumowujących cały rok edukacji. Zdarza się, że reagujemy wówczas 

gniewem, a bywa, że niektórzy posuwają się do bicia. To zatem dobry moment do 

przypomnienia czterech powodów, dla których nie można bić dzieci.  
 

Bicie sprawia, że obie strony konfliktu czują się podle. 

Bicie niczego nie rozwiązuje. Dziecko jest obolałe i wściekłe, czuje się upokorzone, czasem 

nawet nienawidzi rodziców, chce uciec z domu. Nabiera przekonania, że jest złe, mało warte, 

niegodne miłości. Człowiek w tym stanie nie ma ochoty niczego się uczyć, a zwłaszcza tego 

jak być grzecznym. Dorosły w tej sytuacji czuje się niekompetentny, niepewny w swojej roli. 

Może mieć wyrzuty sumienia i wówczas zgadza się na coś, czego przedtem zabronił, 

odmówił, a tym samym staje się niekonsekwentny. Może też zacząć traktować swoje dziecko 

jak podwładnego, a tym samym odsuwać się do dziecka, tracić z nim bliskość.  
 

Bicie nie uczy niczego dobrego. 

Badania psychologów i pedagogów niezbicie dowodzą, że dzieci bite wcale nie zachowują się 

lepiej. Wręcz przeciwnie, są bardziej agresywne, mogą jedynie ukrywać to przez bijącym je 

dorosłym. Mądra pochwała jest znacznie skuteczniejszym sposobem uczenia i 

wychowywania niż kara.   
 

Dajemy dziecku zły przykład. 

Dzieci uczą się przede wszystkim poprzez naśladowanie. Bijąc dzieci uczymy je, że właśnie 

w ten sposób powinny rozwiązywać sytuacje konfliktowe. Nie znają innych sposobów 

rozwiązywania problemów, stosują ten, którego sami wielokrotnie doświadczyli. 
 

Bicie jest niebezpieczne. 

Kiedy bijemy dziecko, możemy zrobić mu krzywdę. Istnieje bardzo cienka granica pomiędzy 

klapsem a uderzeniem, które może być groźne dla zdrowia lub życia dziecka. Dorośli biją 

dziecko na ogół pod wpływem silnych emocji. Łatwo wtedy stracić kontrolę i uderzyć za 

mocno. 
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Przygotowanie do szkoły 
 

Już niedługo wakacje, a po nich z niecierpliwością oczekiwany pierwszy dzwonek dla 

wszystkich pierwszoklasistów. Ale czy każdy z nich jest przygotowany do podjęcia trudu nauki w 

szkole? Z pewnością łatwiej  będzie tym dzieciom, które: 

 Prawidłowo i sprawnie potrafią posługiwać się przyborami do pisania. 

 Kolorując rysunek nie wychodzą poza linijki. 

 Umieją lepić różne figurki np. z plasteliny, wycinać po liniach prostych i krzywych. 

 Lubią układać puzzle, budowle z klocków, albo nie sprawia im to większych 

problemów. 

 Grupują przedmioty według określonej kategorii. 

 Szybko wychwytują różnice w podobnych obrazkach. 

 Umieją odnaleźć wspólne cechy przedmiotów i połączyć je w grupę. 

 Nie mają wady wymowy. 

 Wyróżniają głoski na początku i na końcu wyrazu. 

 Odtwarzają proste układy rytmiczne, powtórzą melodię np. dziecięcych piosenek. 

 Rozwiązują zagadki. 

 Są ogólnie sprawne fizycznie np. skaczą na jednej nodze, grają w piłkę, lubią różne inne 

ćwiczenia gimnastyczne. 

 Są samodzielne w jedzeniu i ubieraniu. 

 Rozróżniają strony ciała np. rękę lewą od prawej. 

 Dobrze funkcjonują w grupie, potrafią w zespole współpracować. 

 Są w stanie skupić uwagę i dłuższą chwilę słuchać bajki, oglądać film. 

 Kończą rozpoczętą pracę, zabawę, sprzątają swoje miejsce po pracy. 

 Wypowiadają się rozwiniętymi zdaniami, rozwijają temat, uzasadniają akcje, wyłapują z 

tekstu np. humor, kłamstwo, niedorzeczności. 

 Rozumieją polecenia i potrafią się im podporządkować. 

 Liczą co najmniej w zakresie do 20. 

 Znają swoje podstawowe dane jak wiek, adres, adres pracy rodziców itp. 

 

Troszkę dużo tych oczekiwań, prawda? Rozpoczęcie edukacji to duże przeżycie dla dzieci i ich 

rodziców. Dlatego warto się do tego wcześniej przygotować. Jeżeli chcecie Państwo otrzymać 

fachowe wskazówki na ten temat, zgłoście się po poradę do pracowników MPP-P.  

 

ZAPRASZAMY!                                    

Mgr Agnieszka Jakielaszek - logopeda 

 


